
7

על הפרק

כותב  ואני   2011 שנת  לה  הסתיימה   - עברה  שנה  עוד 

שורות אלו בשלהי דצמבר.

ענף  של  ביותר  הסוערות  השנים  כאחת  תיזכר   2011

אופטימית  התחלה  הייתה  זו  מעניין,  באופן  החלב. 

משמעותית  מכסות  חלוקת  של  שנה  הייתה  זו  ביותר. 

ביותר וחולקו קרוב ל-80 מיליון ליטר.

התחושה הייתה תחושה של צמיחה ושותפות. לשיאה 

בכנסת  אושר  עת   2011 במרץ  הגענו  האופטימיות  של 

והפך  החלב,  חוק  ושלישית,  שנייה  בקריאה  ישראל, 

להיות חלק מספר החוקים של מדינת ישראל.

באופן  חוזקו  זכויותינו  כי  ומשוכנעים  היינו  גאים 

משמעותי ואז הגיע חודש מאי ונקלענו שלא בטובתנו 

למשבר אשר נקרא אפילו עלינו והוא "משבר הקוטג".

כמוכים באפלה הפכנו להיות למטרה קלה לכל מי שרצה 

אי פעם בחיסולנו. בין-לילה הפכנו מטרה לשוחרי הטרף 

החקלאי במשרד האוצר ועוד מיני בישין ומרעין בשלטון, 

שחפצים לכלותינו זה שנים רבות ולא חשובה הסיבה.

נקלענו למארב אכזרי שטלטל חזק מאוד את המערכות 

אט  החקלאות.  ובמשרד  במועצה  בהתאחדות,  שלנו, 

אט, ולאחר קרב בלימה, בחזית הציבורית, התקשורתית, 

הפוליטית והמשפטית, התחלנו להשיב את המצב לקצת 

ושיתוף פעולה של כל  ידיים  ויצאנו תוך שילוב  היגיון 

המערכת, מן המצב שאליו נקלענו.

מעורבות  של  מאוד  גבוהה  ברמה  מאופיין  החלב  ענף 

ומקצוענות. בכל השנים שלחנו לחמנו אל המים והפעם 

קצרנו את ההצלחה. אל תקלו ראש בעניין, לא כל ענף היה 

שורד את מה שאנחנו עברנו ביחד עברנו בקיץ האחרון. 

אופיו המיוחד של הענף והגורמים שהוא מכנס לתוכו, יכלו 

לאותה סופת טורנדו מאיימת שהייתה פה בקיץ האחרון.

חשוב לי להדגיש, כי עם כל הכבוד למנהיגות שהובלנו, 

כושלים  גנרלים  הם  חיילים  ללא  גנרלים  וחבריי,  אני 

רפתני  אתם  הייתם  האלו  והחיילים  חיילים  היו  ולנו 

ישראל ואתם הייתם המפתח לאותה הצלחה.

למאבק,  והמחויבות  המסירות  קץ,  אין  ההתגייסות 

ולשותפות אמת, הם שהיוו את הצופן  לחלוקת הנטל 

הגנטי שאיתו הצלחנו להתגבר, גם אם יצאנו עם כמה 

פגעים לא פשוטים אשר פגעו בתדמיתנו ובמובן מסוים 

גם בפרנסתנו.

והמשפט, שמה שלא  בגאווה  להביט  יכולים  אנו  היום 

הורג אותך מחשל אותך, נכון לנו מאוד.

אנו מתנהלים בתוך ענף מסודר ומוסדר חוקית. הניסיונות 

לאתגר את חוק החלב כשלו ותקופת המעבר חלפה לה. 

אנו מיהרנו להתקין את תקנות מחיר המטרה ומבחינתנו 

זהו מסמך ברזל ומוגן נכון להיום, ללא עוררין.

באשר לייבוא הצלחנו להגיע להסכמות, לא לפני שבג"צ 

הכריע בסוגיה וקבע כיצד יראה ההמשך ובכך בלם את 

רעיונות הטירוף לייבוא של 9,000 טון בשנה.

גם הייבוא מסתבר, שהוא לא כצעקתה, ומשוכות רבות 

מחירים  וירידת  תחרות  כמו  למייבאים,  להם  עומדות 

בהמוניו  הסתער  שלא  הישראלי,  הטעם  וכמו  בארץ 

על הגבינות המיובאות והחשוב מכל השקעה דרמתית 

המחלבה  ובניית  בתנובה  קשות  גבינות  קו  בחידוש 

החדשה של טרה בנתיבות.

מהלכים אלו מתמודדים עם הייבוא בדרך שלא הורגלנו, 

מאיסור דרך מכס, נכה את הייבוא במחיר ובאיכות וכך 

נוכל לו . חשוב לזכור כי לא נוכל להופיע לטווח הרחוק 

יותר  טובים  פשוט  להיות  עלינו  לכך,  שמתנגדים  כמי 

ואנו מסוגלים לכך.

רגולציה,  של  משולבים  בכלים  הייבוא  על  ההתגברות 

איכות, טעם ומחיר, הוא הדרך הנכונה וככל שנתמקצע 

ממה  מפחיד  פחות  הרבה  יהיה  הזה  האיום  כך  בה 

שהורגלנו לחשוב עליו.

יותר  קצת  ייצור  לשנת  נכנסים  אנו   2012 לקראת 

מרוסנת ותפקידנו להביא חלב טוב איכותי ובזמן לעם 

ולסיים  להגיע  מוטל  עוד  העל.  מטרת  זוהי   - ישראל 

כבר  וישנם  ההתאחדות  מועצת  של  כינונה  מהלך  את 

רשימות מוסכמות הן לסקטור המשפחתי והן לשיתופי 

ואנו ממתינים להוראת הרשם בנידון.

ונמשיך  הצנועות  במשימותינו  שנעמוד  לנו  מאחל  אני 
צריכים  היינו  ואם  בענף  הזאת  השותפות  על  לשמור 
עדות, מדוע היא כל כך חשובה, אז כאמור הקיץ האחרון 

הוכיח לנו זאת.

יעקב בכר 

מזכיר התאחדות מגדלי בקר
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